



中国·大连  
DALIAN CHINA

ISSN 2095-1388  
CODEN DSHXEV

# 大连海洋大学 学报

JOURNAL OF DALIAN OCEAN UNIVERSITY

2012.5

第27卷 Vol.27  
第5期 No.5

DLU



万方数据

# 大连海洋大学学报

第27卷 第5期 2012年10月

## 目 次

|   |   |
|---|---|
| 大泷六线鱼鳍、吻端和肾脏组织原代培养的研究                           | 郭莹, 李霞, 秦艳杰 (387)                       |
| 盐度对条石鲷摄食、生长和肌肉生化组成的影响                           | 柳敏海, 彭志兰, 张凤萍, 罗海忠, 傅荣兵, 李来国, 秦祥岳 (392) |
| 三疣梭子蟹“黄选1号”盐度耐受性及适宜生长盐度分析                       | 隋延鸣, 高保全, 刘萍, 任宪云, 李洋, 丁金强, 段亚飞 (398)   |
| 大藻对网箱养殖长吻𬶏生长及氮、磷排放的影响                           | 李猛, 马旭洲, 王武 (402)                       |
| 两品系萼花臂尾轮虫的生活史特征和受精率研究                           | 吕林兰, 董学兴, 董斯明, 蒋琦辰, 杨家新 (407)           |
| 不同壳色菲律宾蛤仔免疫机能的比较研究                              | 丁鉴锋, 杨霏, 闫喜武, 杨凤, 赵立强, 张国范 (411)        |
| 青石斑鱼骨骼发育异常的形态特征                                 | 王秋荣, 毕建功, 林利民, 王志勇 (417)                |
| 盐度和温度对大菱鲆幼鱼抗氧化酶活性的影响                            | 郭黎, 马爱军, 王新安, 黄智慧, 于宏, 杨志 (422)         |
| 温度和饲料脂肪水平对松浦镜鲤免疫及抗氧化能力的影响                       | 许治冲, 刘晖, 徐奇友, 王常安, 许红 (429)             |
| 刺参机体酵母菌组成及其拮抗活性的研究                              | 李明, 马悦欣, 刘志明, 杨志平, 包鹏云, 宋坚 (436)        |
| 基于分子动力学的 miRNA 3'端与 Argonaute 蛋白 PAZ 功能域相互作用的研究 | 马志, 张峰, 张慧晓, 杨威 (441)                   |
| 基于线粒体 DNA D-loop 序列分析养殖刀鲚与湖鲚的遗传多样性              | 徐钢春, 魏广莲, 李建林, 徐跑, 张呈祥, 顾若波 (448)       |
| 脊尾白虾染色体制备及核型的初步研究                               | 李洋, 刘萍, 李健, 李吉涛, 高保全 (453)              |
| 鲤 45S rDNA 的染色体荧光原位杂交定位                         | 赵紫霞, 邓海霞, 徐鹏, 张研, 李炳棠, 孙效文 (457)        |
| 鲤 KCTD15 基因的克隆和表达                               | 刘伟, 孙婷, 张研, 孙效文 (464)                   |
| 300 W 型绿光 LED 集鱼灯的光学特性                          | 钱卫国, 陈新军, 雷林 (471)                      |
| 青海省黑河上游水生生物的调查研究                                | 唐文家, 赵霞, 张妹婷 (477)                      |
| 冰岛南部海域蓝鳍金枪鱼的群体组成特征                              | 方陈, 戴小杰, 朱江峰 (483)                      |

CN 21-1575/S \* 1980 \* b \* A4 \* 104 \* zh \* P \* ¥ 15.00 \* 600 \* 18 \* 2012-10

# Journal of Dalian Ocean University

Volume 27 Number 5

Oct. 2012

## Contents

- Primary culture of fin, lip and kidney cells in fat greenling *Hexagrammos otakii* ..... GUO Ying, LI Xia, QIN Yan-jie (387)
- Effects of salinity on feeding, growth and muscular biochemical composition in striped knifejaw *Oplegnathus fasciatus* ..... LIU Min-hai, PENG Zhi-lan, ZHANG Feng-ping, et al. (392)
- The tolerance to and optimal salinity for growth in swimming crab *Portunus trituberculatus* "Huangxuan No. 1" ..... SUI Yan-ming, GAO Bao-quan, LIU Ping, et al. (398)
- Effects of aquatic macrophyte *Pistia stratiotes* L. on growth and nitrogen and phosphorus budgets in *Leiocassis longirostris* reared in net cages ..... LI Meng, MA Xu-zhou, WANG Wu (402)
- The life cycle characteristics and fertilization rate in two strains of rotifer *Brachionus calyciflorus* ..... LÜ Lin-lan, DONG Xue-xing, DONG Si-ming, et al. (407)
- Comparison of the immune defense functions in Manila clam *Ruditapes philippinarum* with different shell colors ..... DING Jian-feng, YANG Fei, YAN Xi-wu, et al. (411)
- Skeletal abnormalities in cultured juvenile yellow grouper *Epinephelus awoara* ..... WANG Qiu-rong, BI Jian-gong, LIN Li-min, et al. (417)
- Effects of temperature and salinity on the activities of antioxidant enzymes of juvenile turbot *Scophthalmus maximus* ..... GUO Li, MA Ai-jun, WANG Xin-an, et al. (422)
- Effects of dietary lipid levels on immunity and antioxidant function in Songpu mirror carp at different temperatures ..... XU Zhi-chong, LIU Hui, XU Qi-you, et al. (429)
- The yeast composition and antibacterial activities in sea cucumber *Apostichopus japonicus* ..... LI Ming, MA Yue-xin, LIU Zhi-ming, et al. (436)
- The interaction simulation of miRNA 3' end with Argonaute PAZ domain by molecular dynamics ..... MA Zhi, ZHANG Feng, ZHANG Hui-Xiao, et al. (441)
- The genetic diversity of farmed tapetail anchovy *Coilia nasus* and *Coilia nasus taihuensis* by mitochondrial D-loop genes analysis ..... XU Gang-chun, WEI Guang-lian, LI Jian-lin, et al. (448)
- The chromosome preparation and karyotype in ridgetail white prawn *Exopalaemon carinicauda* ..... LI Yang, LIU Ping, LI Jian, et al. (453)
- Chromosomal localization of 45S rDNA in common carp by fluorescence in situ hybridization ..... ZHAO Zi-xia, DENG Hai-xia, XU Peng, et al. (457)
- Molecular cloning and expression of KCTD15 in common carp ..... LIU Wei, SUN Ting, ZHANG Yan, et al. (464)
- The optical characteristics of 300 W green light LED lamps used for fish aggregation ..... QIAN Wei-guo, CHEN Xin-jun, LEI Lin (471)
- Investigation on aquatic organisms in the upper stream of Heihe River in Qinghai Province, China ..... TANG Wen-jia, ZHAO Xia, ZHANG Mei-ting (477)
- Population composition of northern bluefin tuna *Thunnus thynnus* in south coastal area of Iceland ..... FANG Chen, DAI Xiao-jie, ZHU Jiang-feng (483)